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Ma összeül 
az országgyűlés 

Júniusi, újonnan történt 
megválasztása óta ma, csü-
törtökön immár másodszor 
ül össze az országgyűlés. Elő-
reláthatólag a kormány 
programját és az 1979. évi 
állami költségvetés végrehaj-
tásáról szóló törvényjavasla-
tot vitatják majd meg a kép-
viselők. Teendőkben és vég-
zett munkában gazdag, szá-
mos fontos tanulságot hozó 
időszak álloniását jelenti az 
őszi ülésszak. 

íLos^rac&i P á l 
a Zambiai 

Köztársaságban 
Losonczi Pál, az Elnöki 

Tanács elnöke szerdán, teg-
nap reggel Maputóban Sa-
mora Machellel, a Mozambi-
ki Népi Köztársaság elnöké-
vel ünnepélyesen aláírta a 
két ország első barátsági és 
együttműködési szerződését. 

Az Elnöki Tanács elnöke — 
akit a megszokott ünnepé-
lyességnél is melegebb szere-
tettel búcsúztattak a Mava-
lane repülőtéren — a délelőtt 
folyamán Lusakába, Zambiai 

Köztársaság fővárosába re-
pült. Ez az 1964 óta függet-
len délkelet-afrikai ország 
hagyományosan jó kapcsola-
tokat ápol hazánkkal: ezt 
tükrözte a fogadtatás légkör^ 
is. Losonczi Pált elsőként 
vendéglátója, Kenneth Kaun-
da elnök üdvözölte, akivel az 
Elnöki Tanács elnöke tegnap 
megkezdte tárgyalásait. 

(A magyar—mozambiki kö. 
zös közlemény a 2. oldalon). 

Tarfalékok f elt árasa, 
anyagi érdekeltség 

A VI. ötéves terv társadalmi vitája 
A VI. ötéves terv társa-

dalmi vitája során szerdán 
a Termelőszövetkezetek Or-
szágos Tanácsának, illetve a 
Szövetkezetek Országos Szö-
vetségének elnöksége elemez-
te a tervjavaslatot, sokolda-
lúan vizsgálva a tervjavas-
latban foglalt irányokat, 
mindenekelőtt a szövetkeze-
teket érintő elgondolásokat 

A TOT elnökségének ülé-
sén részt vett Bíró Ferenc, 
az Országos Tervhivatal el-
nökhelyettese is. A mélyre-
ható vita alapján az elnök-
ség úgy foglalt ál lást hogy 
a VI. ötéves tervjavaslatban 
foglalt célokkal egyet é r t 
mert azok összhangban van-
nak a népgazdaság követel-
ményeivel. 

A vitában azok a ténye-
zők kaptak nagy hangsúlyt, 
amelyek a tartalékok telje-
sebb kihasználását segíthe-
tik. Szinte valamennyi fel-
szólaló sürgette az anyagi 
érdekeltség fokozott megte-
remtését. amely a gazdasá-
gokat és a tagságot személy 
szerint is fokozottan ösztön-

zi a piaci igényekhez rugal-
masan igazodó munkára. 
Helyesnek tartanák egyebek 
között a bérszínvonal-gaz-

dálkodás egyes kötöttségei-
nek feloldását, mégpedig 
olyan módon, hogy ezzel 
javuljanak a feltételei an-
nak. hogy a valóban jól dol-
gozó. jó képességű emberek 
többet keressenek, a nélkü-
lözhető munkaerőt pedig 
olyan munkaterületek ren-
delkezésére bocsássák, ahol 
még mindig nagy a munka-
erőhiány. 

Sok javaslat hangzott el 
a mezőgazdaság háttéripará-
nak megszilárdításával. a 
gép- és vegvianyag-ellátás 
szervezettségének javításá-
val. s mindenekelőtt azzal 
kapcsolatban, hogy az érde-
keltségi rendszer javítása 
nyomán szorosabb kapcso-
latok épüljenek ki a mező-
gazdasági cikkeket termelő 
és feldolgozó üzemek között. 

A SZÖVOSZ elnökségének 
ülésén részt vétt Pulai Mik~ 
lós. az Országos Tervhiva-
tal elnökhelyettese is. A 

a u t o b u s z o k h o ; 

S o m o g y i K á r o l y n é f e lvé t e l e 
Súlyos fémlemezekkel dolgoznak az Ikarus szegedi gyá-

rában. a munka mégsem nagyon nehéz, mert korszerű gé-
pek. automata berendezések segítenek a megmunkálásban. 
Autóbuszokhoz készülnek itt ajtók, tükrök, szellőzőberende-
zések. több száz különféle részegység, s e munkák egy részét 
nők is könnyen végezhetik. Első felvételünk egv ú j típusú 
biztonsági tetőszellőző gyártásáról készült, mely vészkijá-
ratul is szolgálhat esetleges balesetnél, második egy egy-
szerű hailítógép. mely a fémlemezt könnyedén, pillana-
tok alatt kívánt formára alakítja. 

SZÖVOSZ elnöksége egyet-
értését fejezte ki a törvény-
tervezetben megfogalmazott 
népgazdasági célkitűzésekkel 
és törekvésekkel. A vitában 
hangsúlyozták, hogy a fo-
gyasztási szövetkezetek első-
sorban a nagyobb áruválasz-
ték. a jó minőségű, kultu-
rált ellátás biztosításával. a 
takarékos életmódra neve-
léssel. valamint a szövetke-
zeti lakásépítkezések foko-
zottabb támogatásával kap-
csolódhatnak a következő öt 
évre szóló program sikeres 
végrehajtásához. 

Az ülésen különös hang-
súlyt kapott a háztáji és 
kisgazdasági árutermelésnek 
további széles körű szerve-
zése. termelésfejlesztése s a 
felvásárlás hatékonyabbá 
tétele. Felhívták a figyelmet 
arra. hogy az elkövetkező 
öt esztendőben fokozni kell 
a fogyasztási szövetkezetek 
keretében működő kis. és 
középméretű ipari üzemek 
részvételét a választék bőví-
tésében, az import csökken-
tésében és az export-árualap 
termelésében. 

A vitában többen rámu-
tattak: a fogvasztási szövet-
kezetek fontos feladata az 
egyes területek, települések 
áruellátásában még meglevő 
különbségek mérséklése. 
Ezért fokozni szükséges a 
szövetkezetek és a szövetke-
zeti ágazatok közötti gazda-
sági együttműködést. az 
eddigieknél jobban haszno-
sítani kell a nemzetközi áru-
és választékcsere-bővítésben 
kínálkozó lehetőségeket. A 
VI. ötéves tervben is a szö-
vetkezeti gazdálkodás kulcs-
kérdése a hatékonyság dina-
mikus növekedése, a belső 
tartalékok feltárása. 

Mindkét tanácskozás r é sz -
vevői a vita során megfo-
galmazott javaslataikat el-
jut tat ják a tervező szervek-
hez. (MTI) 

Enyedi Zolikán felvétele 

Dr. Komócsin Mihály üdvözli a jugoszláv vendégeket. 

Megyénk és a jugoszláviai 
Vajdaság között fennálló 
testvéri kapcsolatok kereté-
ben tegnap, szerdán három-
tagú vajdasági pártküldött-
ség érkezett megyénkbe. A 
Vajdasági Kommunista 
Szövetség küldöttségét Du-
sán Alimpics, a JK§Z KB 
elnökségének tagjá, á VKSZ' 
Tartományi Bizottságának 
elnöke vezeti; a küldöttség' 
tagja Lazar Tyovics. a 
VKSZ Tartományi Bizottsá-, 
ga elnökségének tagja, a 
nemzetközi együttműködési 
bizottság elnöke és Baretka 
Sándor, a VKSZ becsei köz-
ségi bizottságának titkára. A 
küldöttség programjában 
részt vett Milán Veres, Ju-
goszlávia magyarországi 
nagykövete is. 

A küldöttség szerda dél-
után Szegeden, az MSZMP 
Csongrád megyei Bizottsá-
gán megbeszélést folytatott 
dr. Komócsin Mihállyal, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagjával, a megyei 
pártbizottság első titkárával 
A megbeszélésen jelen volt 
Szabó Sándor, a Csongrád 
megyei tanács elnöke, dr. 
Koncz János, a megyei párt-
bizottság titkára és Török 
József, a szegedi városi párt-
bizottság első titkára. Dr. 
Komócsin Mihály méltatta a 
két terület közötti testvéri 
kapcsolatok és a két nép 
barátságának jelentőségét, 
majd tájékoztatta a vendé-
geket a megye gazdasági. 

Egyetemi, 
oktatók 

főiskolai 
A felsőoktatási • intézmé-

nyek és a marxizmus—leni-
nizmus tanszékek vezetői ré-
szére kétnapos országos ta-
nácskozást rendezett a Mű-
velődési Minisztérium a bu-
dapesti Államigazgatási Fő-
iskolán. A tanácskozáson 
Havasi Ferenc, a Politikai 
Bizottság tagja, az MSZMP 

KB titkára gazdaságpoliti-
kánk időszerű kérdéseiről 
Berecz János az MSZMP KB 

osztályvezetője a nemzetközi 
helyzet és a nemzetközi mun-
kásmozgalom időszerű kérdé-
seiről, Pozsgay Imre, műve-
lődési miniszter művelődés-
politikánk kérdéseiről tartott 
előadást. 

társadalmi, politikai és kul-
turális életéről, a pártszer-
vek és pártszervezetek tevé ; 
kenységéről. 

Dusán Alimpics hangoz-
tatva a jószomszédi, baráti 
kapcsolatok fontosságát, 
szólt Jugoszlávia belső hely-
zetéről, a Vajdaság fejlődésé-
ről, á VKSZ politikái fel-
adatairól. A megbeszélésen 
megvitatták a két terület 
közötti gazdasági együttmű-
ködés és a baráti kapcsola-
tok fejlesztésének időszerű 
kérdéseit 

A vendégek ezután Deszk-
re látogattak, ahol baráti 
beszélgetést folytattak a sze-
gedi járás és a község ve-
zetőivel, valamint a helyi 

.'délszláv klub képviselőivel. 
A beszélgetésen részt vett 
dr. Sgmogyl Ferenc, az 
MSZMP szegedi iárás i ' Bi-
zottságának első titkára, dr. 
Busz Márk. á Magyarországi 
Délszlávok Demokratikus 
Szövetségének elnöke. or-
szággyűlési képviselő és Fo-
dor István, a megyei tanács 
vb szegedi járási hivatalá-
nak elnöke. 

Tanácsülés Kisteleken 
Kistelek nagyközség taná-

csa tegnap, szerdán délután 
Ott József tanácselnök veze-
tésével tartotta meg ülését. 
Az általános iskolákban fo-
lyó nevelő-oktató munkáról, 
az ehhez szükséges tárgyi 
feltételekről szóló jelentés-
hez Szeberényi Jenőné isko-
laigazgató fűzött szóbeli ki-
egészítést. A tanyai lakosság 
helyzetét, életkörülményeit 
elemző vizsgálatról Csajka 
József tanácselnök-helyettes 
tájékoztatta a testületet. 

A kisteleki általános isko-
lákban az oktató-nevelő 
munkához szükséges tárgyi 
feltételek az elmúlt évek-
ben javultak, de még min-
dig elmarádnak a munkához 

szükséges igénytőL Mindkét 
iskolánál komoly gondot 
okoz a tanteremhiány,' igen 
elavult az úgynevezett „öreg 
iskola". A felszereléssel való 
ellátottság megfelelő, de a 
szakrendszerű oktatás fej-
lesztéséhez, az ú j tantervek 
bevezetéséhez egyre több 
audiovizuális eszköz is szükr 
séges. A tanárok mindegyike 
rendelkezik .szakképesítéssel, 
az alsótagozatban viszont az 
elmúlt két esztendőben al-
kalmazni kellett képesítés 
nélküli és nyugdíjas nevelő-
ket is. Az intézményvezetők 
gondot fordítanak a tovább-
képzésekre, támogatják a pe-
dagógusok továbbtanulási 
szándékát. 

Kedvez az őszi nyár 
a hefakarítóknak 

Az ősz beköszöntését meg-
hazudtoló meleg idő mintha 
csak pótolni akarná a hűvös 
nyár elmulasztását. A szege-
di tájkörzetben a napsütés 
hatására szinte kivirultak a 

fűszerpaprika-ültetvények, 
megszaporodtak a bokrokon 
a pirosló csövek. A palántá-
ról ültetett fűszernövény el-
ső termését sok háztáji gaz-
daságban már leszedték. 

Csongrádban jó ütemben 
dolgoznak a silókukorica be-
takarító berendezések, ame-
lyek 14 000 hektáron vetett 
növény utolját „fogyasztják". 
Hódmezővásárhely körzeté-
ben több tsz megkezdte a 

csöves kukorica betakarítását 
is, a cukorrépát ütemterv 
szerint emelik ki a földből és 
szállítják a feldolgozó üze-
mekbe. 

Amennyire kedvez a beta-
karítóknak a száraz idő. 
annyira nehezíti a több mint 
egy hónapja tartó aszály a 
magogykészítést. A kötött 
földeken törnek, leszakadnak 
az ekefejek. Állandó ügyele-
tet tartanak a gazdaságok 
gépműhelyeiben, hogy miné' 
rövidebb ideig vesztegelje-
nek a meghibásodott munka-
gépek. Legalább 30 millimé-
ter csapadék kellene ahhoz, 
hogy könnyebb legyen a dol-
guk a talaj-előkészítőknek. 

Vafdasági pártkiildöttség 
Csongrád megyében 


